

**表 8： 2022 年香港中學文憑考試附加資料（有關本地學士學位課程入學要求的成績統計）**  
**Table 8： 2022 HKDSE Additional information**  
**(Statistics related to admission to local undergraduate degree programmes)**

有別於表 1 至表 7 的一貫計算方法，表 8a-8d 附加資料(有關本地學士學位課程入學要求的成績統計)是特意配合目前部分大學或大專院校採用的計算方法，把所有甲類、乙類及丙類科目納入計算，亦把數學延伸部分作為獨立選修科目計算，以列出考生可能達到的最高積點分佈。目前，本地大學或大專院校的基本入學要求主要為 (3322)2 及 (3322)33，因此在設計表 8a-8d 時，亦以此兩項成績要求把考生成績作分類，讓考生在升學選科時有更全面的參考資料。

Different from the calculation methods in Tables 1 to 7, Tables 8a-8d Additional Information (statistics related to admission to local undergraduate degree programmes) are specially designed to match the current calculation methods adopted by some universities / institutions. All Categories A, B and C subjects are counted in the calculation, and Mathematics Extended Part is counted as one elective subject, to list the distribution of the highest grade point that the candidates can achieve. At present, the minimum general entrance requirements of local universities / institutions are mainly (3322)2 and (3322)33. Therefore, when designing Tables 8a-8d, candidates' results are classified under these two requirements to provide candidates with more comprehensive reference information for selection of programmes.

- (3322)2 是指中國語文及英國語文科均取得 3 級或以上成績，數學必修部分及通識教育科則取得 2 級或以上成績，而一個選修科目取得 2 級或以上成績。  
Refers to attainment with level 3 or above in Chinese Language and English Language, level 2 or above in Mathematics Compulsory Part and Liberal Studies, and one elective at level 2 or above.
- (3322)33 是指中國語文及英國語文科均取得 3 級或以上成績，數學必修部分及通識教育科則取得 2 級或以上成績，而兩個選修科目取得 3 級或以上成績。  
Refers to attainment with level 3 or above in Chinese Language and English Language, level 2 or above in Mathematics Compulsory Part and Liberal Studies, and two electives at level 3 or above.

表 8a-8d 列出日校考生及全體考生之最佳五科或最佳六科總積點，其計算方法如下：

Tables 8a-8d show the total grade points of the best five or best six subjects of day school candidates and all candidates respectively. The calculation methods are listed as follows:

- (i) 數學延伸部分被視為一個選修科目。  
Mathematics Extended Part is counted as one elective subject.
- (ii) 除應用學習中文外，所有甲類、乙類及丙類學科都計算最佳五科或六科的總積點。  
All Categories A, B and C subjects are counted in the calculation of the total grade points for the best five or six subjects except Applied Learning Chinese.
- (iii) 甲類學科的積點換算：第 5\*\* 級為 7 分、第 5\* 級為 6 分、第 5 級為 5 分、第 4 級為 4 分、第 3 級為 3 分、第 2 級為 2 分，以及第 1 級為 1 分。  
Grade point conversion for Category A subjects: Level 5\*\* as 7 points, level 5\* as 6 points, level 5 as 5 points, level 4 as 4 points, level 3 as 3 points, level 2 as 2 points, and level 1 as 1 point.
- (iv) 乙類學科的積點換算：「達標並表現優異(II)」為 4 分、「達標並表現優異(I)」為 3 分，以及「達標」為 2 分。  
Grade point conversion for Category B subjects: 'Attained with Distinction (II)' as 4 points, 'Attained with Distinction (I)' as 3 points, and 'Attained' as 2 points.
- (v) 丙類學科的積點換算：a 級為 5 分、b 級為 4 分、c 級為 3 分、d 級為 2 分，以及 e 級為 1 分。  
Grade point conversion for Category C subjects: Grade a as 5 points, grade b as 4 points, grade c as 3 points, grade d as 2 points, and grade e as 1 point.

計算最佳五科或最佳六科總積點的方法只可作為參考，各大學或大專院校收生時會考慮不同因素，包括院校基本入學要求、有關課程的入學要求、錄取分數的計算方法、報名人數、學額、考生的學生學習概覽、比賽／活動的經驗及成就和面試表現等。此外，個別大學或大專院校亦有一些彈性收生安排，不能在統計資料內反映。因此，考生應留意有關大學或大專院校指定收生要求，按自己能力與興趣作適當選擇。

The calculation of the total grade points for the best five or best six subjects only serves as a reference. Admission to any programme offered by individual universities / tertiary institutions will depend on a number of factors including the general entrance requirements of the institutions, specific programme requirements, the method of calculation of admission scores, the number of applicants and places offered, candidates' Student Learning Profile (SLP), other experiences and achievements in competition/activities (OEA), and performance at interviews, etc. Besides, individual universities or institutions may take a flexible approach on the admission of students in special circumstances for which the statistical tables cannot report. Therefore, candidates should pay attention to the special admission arrangements offered by individual universities or institutions and make appropriate choices according to their own abilities and interests.

**表 8：** 2022 年香港中學文憑考試附加資料（有關本地學士學位課程入學要求的成績統計）  
**Table 8：** 2022 HKDSE Additional information  
(Statistics related to admission to local undergraduate degree programmes)

表 8a 分別列出達到 (3322)2 或以上成績的各類考生最佳五科的積點分佈。

Table 8a shows the grade point distribution in the best five subjects respectively for each of the two categories of candidates achieving (3322)2 or above.

表 8b 分別列出達到 (3322)33 或以上成績的各類考生最佳六科的積點分佈。

Table 8b shows the grade point distribution in the best six subjects respectively for each of the two categories of candidates achieving (3322)33 or above.

表 8c-8d 分別列出各類考生合併最佳五科及／或最佳六科的積點分佈。兩項積點統計合併，有助考生綜合了解自己的成績與該類考生對照的大約位置。

Tables 8c-8d show the combined grade point distribution in the best five subjects and/or best six subjects respectively for each of the two categories of candidates. The combination of the two grade point statistics can help candidates fully understand the relative position of their results compared with other candidates.

表 8a： 2022 年文憑試最佳五科的積點分佈（有關本地學士學位課程入學要求的成績統計）

Table 8a： 2022 HKDSE Grade point distribution in the best five subjects  
(Statistics related to admission to local undergraduate degree programmes)

於統計表內，(3322)2 是指中國語文及英國語文科均取得 3 級或以上成績，數學必修部分及通識教育科則取得 2 級或以上成績，而一個選修科目取得 2 級或以上成績。計算最佳五科總積點的方法只可作為參考，各大學或大專院校收生時會考慮不同因素，包括院校基本入學要求、有關課程的入學要求、錄取分數的計算方法、報名人數、學額、考生的學生學習概覽、比賽／活動的經驗及成就和面試表現等。

In the table below, (3322)2 refers to attainment with level 3 or above in Chinese Language and English Language, level 2 or above in Mathematics Compulsory Part and Liberal Studies, and one elective at level 2 or above. The calculation of the total grade points for the best five subjects only serves as a reference. Admission to any programme offered by individual universities / tertiary institutions will depend on a number of factors including the general entrance requirements of the institutions, specific programme requirements, the method of calculation of admission scores, the number of applicants and places offered, candidates' Student Learning Profile (SLP), other experiences and achievements in competition/activities (OEA), and performance at interviews, etc.

考生取得 (3322)2 或以上 最佳五科總積點 Candidates achieved (3322)2 or above with total grade points in the best five subjects	日校考生 Day School Candidates (出席總人數 No. sat: 41 196)				全體考生 All Candidates (出席總人數 No. sat: 47 891)			
	人數 No.	%	累計總人數 Cumulative total	累計百分率 Cumulative %	人數 No.	%	累計總人數 Cumulative total	累計百分率 Cumulative %
(a) 35/34/33	294	0.7	294	0.7	294	0.6	294	0.6
(b) 32/31/30	768	1.9	1 062	2.6	772	1.6	1 066	2.2
(c) 29/28/27	1 322	3.2	2 384	5.8	1 336	2.8	2 402	5.0
(d) 26/25/24	2 285	5.5	4 669	11.3	2 320	4.8	4 722	9.9
(e) 23/22/21	3 930	9.5	8 599	20.9	3 995	8.3	8 717	18.2
(f) 20/19/18	4 842	11.8	13 441	32.6	4 933	10.3	13 650	28.5
(g) 17/16/15	3 197	7.8	16 638	40.4	3 290	6.9	16 940	35.4
(h) 14/13/12	691	1.7	17 329	42.1	711	1.5	17 651	36.9

- 註： (i) 數學延伸部分被視為一個選修科目。  
(ii) 除應用學習中文外，所有甲類、乙類及丙類學科都計算最佳五科或六科的總積點。  
(iii) 甲類學科的積點換算：第 5\*\* 級為 7 分、第 5\* 級為 6 分、第 5 級為 5 分、第 4 級為 4 分、第 3 級為 3 分、第 2 級為 2 分，以及第 1 級為 1 分。  
(iv) 乙類學科的積點換算：「達標並表現優異(II)」為 4 分、「達標並表現優異(I)」為 3 分，以及「達標」為 2 分。  
(v) 丙類學科的積點換算：a 級為 5 分、b 級為 4 分、c 級為 3 分、d 級為 2 分，以及 e 級為 1 分。

- Notes: (i) Mathematics Extended Part is counted as one elective subject.  
(ii) All Categories A, B and C subjects are counted in the calculation of the total grade points for the best five or six subjects except Applied Learning Chinese.  
(iii) Grade point conversion for Category A subjects: Level 5\*\* as 7 points, level 5\* as 6 points, level 5 as 5 points, level 4 as 4 points, level 3 as 3 points, level 2 as 2 points, and level 1 as 1 point.  
(iv) Grade point conversion for Category B subjects: 'Attained with Distinction (II)' as 4 points, 'Attained with Distinction (I)' as 3 points, and 'Attained' as 2 points.  
(v) Grade point conversion for Category C subjects: Grade a as 5 points, grade b as 4 points, grade c as 3 points, grade d as 2 points, and grade e as 1 point.

表 8b : 2022 年文憑試最佳六科的積點分佈 (有關本地學士學位課程入學要求的成績統計)

Table 8b : 2022 HKDSE Grade point distribution in the best six subjects  
(Statistics related to admission to local undergraduate degree programmes)

於統計表內，(3322)33 是指中國語文及英國語文科均取得 3 級或以上成績，數學必修部分及通識教育科則取得 2 級或以上成績，而兩個選修科目均取得 3 級或以上成績。計算最佳六科總積點的方法只可作為參考，各大學或大專院校收生時會考慮不同因素，包括院校基本入學要求、有關課程的入學要求、錄取分數的計算方法、報名人數、學額、考生的學生學習概覽、比賽／活動的經驗及成就和面試表現等。

In the table below, (3322)33 refers to attainment with level 3 or above in Chinese Language and English Language, level 2 or above in Mathematics Compulsory Part and Liberal Studies, and two electives at level 3 or above. The calculation of the total grade points for the best six subjects only serves as a reference. Admission to any programme offered by individual universities / tertiary institutions will depend on a number of factors including the general entrance requirements of the institutions, specific programme requirements, the method of calculation of admission scores, the number of applicants and places offered, candidates' Student Learning Profile (SLP), other experiences and achievements in competition/activities (OEA), and performance at interviews, etc.

考生取得 (3322)33 或以上 最佳六科總積點 Candidates achieved (3322)33 or above with total grade points in the best six subjects	日校考生 Day School Candidates (出席總人數 No. sat: 41 196)				全體考生 All Candidates (出席總人數 No. sat: 47 891)			
	人數 No.	%	累計總人數 Cumulative total	累計百分率 Cumulative %	人數 No.	%	累計總人數 Cumulative total	累計百分率 Cumulative %
(a) 42/41/40	143	0.3	143	0.3	143	0.3	143	0.3
(b) 39/38/37	366	0.9	509	1.2	366	0.8	509	1.1
(c) 36/35/34	749	1.8	1 258	3.1	752	1.6	1 261	2.6
(d) 33/32/31	1 176	2.9	2 434	5.9	1 191	2.5	2 452	5.1
(e) 30/29/28	1 948	4.7	4 382	10.6	1 978	4.1	4 430	9.3
(f) 27/26/25	3 087	7.5	7 469	18.1	3 133	6.5	7 563	15.8
(g) 24/23/22	3 998	9.7	11 467	27.8	4 055	8.5	11 618	24.3
(h) 21/20/19	2 783	6.8	14 250	34.6	2 852	6.0	14 470	30.2
(i) 18/17/16	414	1.0	14 664	35.6	424	0.9	14 894	31.1

- 註：
- (i) 數學延伸部分被視為一個選修科目。
  - (ii) 除應用學習中文外，所有甲類、乙類及丙類學科都計算最佳五科或六科的總積點。
  - (iii) 甲類學科的積點換算：第 5\*\* 級為 7 分、第 5\* 級為 6 分、第 5 級為 5 分、第 4 級為 4 分、第 3 級為 3 分、第 2 級為 2 分，以及第 1 級為 1 分。
  - (iv) 乙類學科的積點換算：「達標並表現優異(II)」為 4 分、「達標並表現優異(I)」為 3 分，以及「達標」為 2 分。
  - (v) 丙類學科的積點換算：a 級為 5 分、b 級為 4 分、c 級為 3 分、d 級為 2 分，以及 e 級為 1 分。

- Notes:
- (i) Mathematics Extended Part is counted as one elective subject.
  - (ii) All Categories A, B and C subjects are counted in the calculation of the total grade points for the best five or six subjects except Applied Learning Chinese.
  - (iii) Grade point conversion for Category A subjects: Level 5\*\* as 7 points, level 5\* as 6 points, level 5 as 5 points, level 4 as 4 points, level 3 as 3 points, level 2 as 2 points, and level 1 as 1 point.
  - (iv) Grade point conversion for Category B subjects: 'Attained with Distinction (II)' as 4 points, 'Attained with Distinction (I)' as 3 points, and 'Attained' as 2 points.
  - (v) Grade point conversion for Category C subjects: Grade a as 5 points, grade b as 4 points, grade c as 3 points, grade d as 2 points, and grade e as 1 point.

表 8c : 2022 年文憑試日校考生符合本地學士學位課程入學基本要求的成績分佈

Table 8c : 2022 HKDSE Results distribution of day school candidates meeting the general entrance requirements of local undergraduate degree programmes

於統計表內，(3322)33 是指中國語文及英國語文科均取得 3 級或以上成績，數學必修部分及通識教育科則取得 2 級或以上成績，而兩個選修科目均取得 3 級或以上成績。(3322)2 是指四個核心科目取得 (3322) 或以上成績，而一個選修科目取得 2 級或以上成績。計算最佳五科或六科總積點的方法只可作為參考，各大學或大專院校收生時會考慮不同因素，包括院校基本入學要求、有關課程的入學要求、錄取分數的計算方法、報名人數、學額、考生的學生學習概覽、比賽／活動的經驗及成就和面試表現等。若考生考獲 (3322)33 或以上，其成績會計算在 (a) 欄內，所得成績將分別計算最佳六科及最佳五科的總積點；若考生成績取得 (3322)2 或以上但未達 (3322)33，其成績會計算在 (b) 欄內，而所得成績只計算最佳五科的總積點。

In the table below, (3322)33 refers to attainment with level 3 or above in Chinese Language and English Language, level 2 or above in Mathematics Compulsory Part and Liberal Studies, and two electives at level 3 or above. (3322)2 refers to four core subjects at (3322) or above, and one elective at level 2 or above. The calculation of the total grade points for the best five or six subjects only serves as a reference. Admission to any programme offered by individual universities / tertiary institutions will depend on a number of factors including the general entrance requirements of the institutions, specific programme requirements, the method of calculation of admission scores, the number of applicants and places offered, candidates' Student Learning Profile (SLP), other experiences and achievements in competition/activities (OEA), and performance at interviews, etc. If a candidate achieved (3322)33 or above, the results are counted in column (a). The total grade points of both the best five and six subjects are calculated. If a candidate achieved (3322)2 or above but below (3322)33, the results are counted in column (b) and only the total grade points of the best five subjects are calculated.

日校考生 Day School Candidates  (出席總人數 No. sat: 41 196)		(a)								(b)	(a) + (b)			
		取得 (3322)33 或以上 With (3322)33 or above 最佳六科總積點 Total grade points in the best six subjects									取得 (3322)2 或以上至 (3322)33 以下 With (3322)2 or above but below (3322)33	總人數 Total	累計 總人數 Cumulative total	累計 百分率 Cumulative %
		42/41/40	39/38/37	36/35/34	33/32/31	30/29/28	27/26/25	24/23/22	21/20/19					
最佳五科總積點 best five subjects	35/34/33	143	151									294	294	0.7
	32/31/30		215	547	6							768	1 062	2.6
	29/28/27			202	1 088	31					1	1 322	2 384	5.8
	26/25/24				82	1 917	283				3	2 285	4 669	11.3
	23/22/21						2 804	1 069			57	3 930	8 599	20.9
	20/19/18							2 929	1 388		525	4 842	13 441	32.6
	17/16/15								1 395	395	1 407	3 197	16 638	40.4
	14/13/12									19	672	691	17 329	42.1
總人數 Total		143	366	749	1 176	1 948	3 087	3 998	2 783	414	2 665			
累計總人數 Cumulative total		143	509	1 258	2 434	4 382	7 469	11 467	14 250	14 664	17 329			
累計百分率 Cumulative %		0.3	1.2	3.1	5.9	10.6	18.1	27.8	34.6	35.6	42.1			

- 註：
- 數學延伸部分被視為一個選修科目。
  - 除應用學習中文外，所有甲類、乙類及丙類學科都計算最佳五科或六科的總積點。
  - 甲類學科的積點換算：第 5\*\* 級為 7 分、第 5\* 級為 6 分、第 5 級為 5 分、第 4 級為 4 分、第 3 級為 3 分、第 2 級為 2 分，以及第 1 級為 1 分。
  - 乙類學科的積點換算：「達標並表現優異(II)」為 4 分、「達標並表現優異(I)」為 3 分，以及「達標」為 2 分。
  - 丙類學科的積點換算：a 級為 5 分、b 級為 4 分、c 級為 3 分、d 級為 2 分，以及 e 級為 1 分。

- Notes:
- Mathematics Extended Part is counted as one elective subject.
  - All Categories A, B and C subjects are counted in the calculation of the total grade points for the best five or six subjects except Applied Learning Chinese.
  - Grade point conversion for Category A subjects: Level 5\*\* as 7 points, level 5\* as 6 points, level 5 as 5 points, level 4 as 4 points, level 3 as 3 points, level 2 as 2 points, and level 1 as 1 point.
  - Grade point conversion for Category B subjects: 'Attained with Distinction (II)' as 4 points, 'Attained with Distinction (I)' as 3 points, and 'Attained' as 2 points.
  - Grade point conversion for Category C subjects: Grade a as 5 points, grade b as 4 points, grade c as 3 points, grade d as 2 points, and grade e as 1 point.



表 8d : 2022 年文憑試全體考生符合本地學士學位課程入學基本要求的成績分佈

Table 8d : 2022 HKDSE Results distribution of all candidates meeting the general entrance requirements of local undergraduate degree programmes

於統計表內，(3322)33 是指中國語文及英國語文科均取得 3 級或以上成績，數學必修部分及通識教育科則取得 2 級或以上成績，而兩個選修科目均取得 3 級或以上成績。(3322)2 是指四個核心科目取得 (3322) 或以上成績，而一個選修科目取得 2 級或以上成績。計算最佳五科或六科總積點的方法只可作為參考，各大學或大專院校收生時會考慮不同因素，包括院校基本入學要求、有關課程的入學要求、錄取分數的計算方法、報名人數、學額、考生的學生學習概覽、比賽／活動的經驗及成就和面試表現等。若考生考獲 (3322)33 或以上，其成績會計算在 (a) 欄內，所得成績將分別計算最佳六科及最佳五科的總積點；若考生成績取得 (3322)2 或以上但未達 (3322)33，其成績會計算在 (b) 欄內，而所得成績只計算最佳五科的總積點。

In the table below, (3322)33 refers to attainment with level 3 or above in Chinese Language and English Language, level 2 or above in Mathematics Compulsory Part and Liberal Studies, and two electives at level 3 or above. (3322)2 refers to four core subjects at (3322) or above, and one elective at level 2 or above. The calculation of the total grade points for the best five or six subjects only serves as a reference. Admission to any programme offered by individual universities / tertiary institutions will depend on a number of factors including the general entrance requirements of the institutions, specific programme requirements, the method of calculation of admission scores, the number of applicants and places offered, candidates' Student Learning Profile (SLP), other experiences and achievements in competition/activities (OEA), and performance at interviews, etc. If a candidate achieved (3322)33 or above, the results are counted in column (a). The total grade points of both the best five and six subjects are calculated. If a candidate achieved (3322)2 or above but below (3322)33, the results are counted in column (b) and only the total grade points of the best five subjects are calculated.

全體考生 All Candidates (出席總人數 No. sat: 47 891)		(a)								(b)	(a) + (b)			
		取得 (3322)33 或以上 With (3322)33 or above									取得 (3322)2 或以上至 (3322)33 以下 With (3322)2 or above but below (3322)33	總人數 Total	累計 總人數 Cumulative total	累計 百分率 Cumulative %
		最佳六科總積點 Total grade points in the best six subjects												
		42/41/40	39/38/37	36/35/34	33/32/31	30/29/28	27/26/25	24/23/22	21/20/19	18/17/16				
最佳五科總積點 Total grade points in the best five subjects	35/34/33	143	151									294	294	0.6
	32/31/30		215	550	7							772	1 066	2.2
	29/28/27			202	1 100	33					1	1 336	2 402	5.0
	26/25/24				84	1 945	288				3	2 320	4 722	9.9
	23/22/21						2 845	1 087			63	3 995	8 717	18.2
	20/19/18							2 968	1 422		543	4 933	13 650	28.5
	17/16/15								1 430	405	1 455	3 290	16 940	35.4
	14/13/12									19	692	711	17 651	36.9
總人數 Total		143	366	752	1 191	1 978	3 133	4 055	2 852	424	2 757			
累計總人數 Cumulative total		143	509	1 261	2 452	4 430	7 563	11 618	14 470	14 894	17 651			
累計百分率 Cumulative %		0.3	1.1	2.6	5.1	9.3	15.8	24.3	30.2	31.1	36.9			

- 註：
- 數學延伸部分被視為一個選修科目。
  - 除應用學習中文外，所有甲類、乙類及丙類學科都計算最佳五科或六科的總積點。
  - 甲類學科的積點換算：第 5\*\* 級為 7 分、第 5\* 級為 6 分、第 5 級為 5 分、第 4 級為 4 分、第 3 級為 3 分、第 2 級為 2 分，以及第 1 級為 1 分。
  - 乙類學科的積點換算：「達標並表現優異(II)」為 4 分、「達標並表現優異(I)」為 3 分，以及「達標」為 2 分。
  - 丙類學科的積點換算：a 級為 5 分、b 級為 4 分、c 級為 3 分、d 級為 2 分，以及 e 級為 1 分。

- Notes:
- Mathematics Extended Part is counted as one elective subject.
  - All Categories A, B and C subjects are counted in the calculation of the total grade points for the best five or six subjects except Applied Learning Chinese.
  - Grade point conversion for Category A subjects: Level 5\*\* as 7 points, level 5\* as 6 points, level 5 as 5 points, level 4 as 4 points, level 3 as 3 points, level 2 as 2 points, and level 1 as 1 point.
  - Grade point conversion for Category B subjects: 'Attained with Distinction (II)' as 4 points, 'Attained with Distinction (I)' as 3 points, and 'Attained' as 2 points.
  - Grade point conversion for Category C subjects: Grade a as 5 points, grade b as 4 points, grade c as 3 points, grade d as 2 points, and grade e as 1 point.